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ESEIAAT 
Em complau especialment informar-vos que amb data del 24 de novembre s’ha publicat en el 
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya (DOG) la creació de la nova Escola Superior 
d’Enginyeries Industrial Aeronàutica i Audiovisual de Terrassa (ESEIAAT). 
 
ACUP 
El dia 19 de novembre va tenir lloc el seminari internacional “Innovació per a la competitivitat 
territorial”, que va organitzar Plataforma Coneixement, Territori i Innovació que impulsa 
l’Associació Catalana d’Universitats Públiques (ACUP) al qual vaig assistir en qualitat de 
president de l’ACUP. Durant la sessió vaig presentar l’Agenda per a la innovació i la 
competitivitat de Catalunya 2015-2020. L’Agenda, que vol situar la innovació al centre de les 
prioritats col·lectives i les polítiques públiques, alerta tant al govern català com a la societat en 
general sobre la situació de davallada de la competitivitat a Catalunya respecte a Europa. 
Podeu consultar el document a 
http://plataformacti.cat/sites/default/files/noticia/203/documents/agenda_per_a_la_innovaci
oe_i_la_competitivitat_de_catalunya_2015-2020.pdf 
 
CRUE i Consell d’Universitats 
L’11 de novembre vaig assistir a la reunió de l’Assemblea de la Conferència de Rectors de les 
Universitats Espanyoles (CRUE), així com a la del Consell d’Universitats. En aquesta última, el 
ministre Íñigo Méndez de Vigo va repassar les actuacions recents del Ministeri d’Educació, 
Cultura i Esport. Va esmentar una convocatòria reduïda d’accions específiques de consolidació 
de Campus d’Excel·lència Internacional i l’increment fins a 850 del nombre de contractes 
predoctorals per a la formació de PDI (FPU), així com la millora de les condicions d’aquests 
contractes. També es va referir al pas d’una taxa de reposició del PDI del 50 al 100% per a 2016 
i a la publicació del Real Decret que obre la porta a la promoció interna a catedràtic i sobre la 
qual els rectors de les universitats catalanes vam emetre un comunicat el 14 d’octubre passat 
ja que la seva aplicació a Catalunya està condicionada a una aplicació flexible del text del RD. 
Podeu consultar el manifest a http://www.upc.edu/saladepremsa/al-dia/mes-
noticies/comunicat-dels-rectors-catalans-sobre-la-promocio-interna-a-catedratic. 
 
Al seu torn, el president de la CRUE, així com altres rectors van agrair al ministre el canvi de 
tarannà respecte al seu predecessor al front del Ministeri i van defensar que, en l’exercici de 
l’autonomia universitària, qualsevol decisió sobre convocatòria de places només hauria de 
correspondre a les universitats, institucions que d’altra banda    reten comptes al  Consell 
Social i a la societat a través del control que  l'administració de cada comunitat autònoma 
exerceix sobre el Capítol 1. 
 
Durant la reunió del Consell d’Universitats es van aprovar la resolució d’expedients 
d’adscripció al nivell de màster del Marco Español de Cualificaciones para la Educación 
Superior (MECES) i es va presentar un informe sobre les correspondències de títols oficials 
d’Enginyeria, Llicenciatura, Enginyeria Tècnica i Diplomatura als nivells del MECES.  
 
També es va presentar un informe amb recomanacions per a les memòries de sol·licitud de 
títols oficials en els àmbits de la Nàutica i dels Transport Marítim, les Tecnologies Marines,  
l’Electrotècnia Marina i la Radioelectrònica Naval.  
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Així mateix, es va ratificar l’informe de la Comissió Permanent al Projecte de Real Decret pel 
qual s’estableixen les normes relatives a l’expedició dels títols universitaris oficials de doctor 
en base al RD99/2011 que regula el doctorat. Es va anunciar que es compta aprovar el Real 
Decret en el darrer Consell de Ministres de la legislatura. Cal dir que aquesta norma permetrà 
desenvolupar completament el doctorat i emetre els títols corresponents, cosa que de 
moment no es pot fer, i que està perjudicant a alguns doctors titulats per la UPC que, en no 
disposar del títol, estan perdent oportunitats laborals. 
 
També es van presentar les línies bàsiques del Mapa del Coneixement que està confeccionant 
el Ministeri i que tracta d’identificar les àrees científiques i de coneixement més rellevants de 
cada Universitat per a la seva promoció conjunta. 
 
Finalment, el 23 de novembre va tenir lloc una assemblea extraordinària de la CRUE, a la qual 
va assistir en delegació el vicerector de Recerca, Fernando Orejas. En aquesta sessió es va 
elegir president de la Conferència el rector de la Universitat d’Extremadura, Segundo Piriz, en 
substitució de Manuel López, rector de la Universitat de Saragossa.  
 
 
UP4 
El passat 16 de novembre la Universitat Politècnica de Madrid va acollir la presentació de 
l’aliança UP4, un acord de les quatre politècniques de l’estat: la UPM, la UPV, la UPCT i la UPC 
per tal d'incrementar la seva col·laboració en àmbits d’interès comú. Es tracta d’impulsar 
accions que, pel fet de desenvolupar-se de forma conjunta, incrementin la nostra visibilitat 
pública, augmentin la incidència en el context polític i social, la nostra presència en el món de 
l'empresa  i, quan sigui necessari, ens permetin actuar com a lobby en el sistema.  
Un dels primers projectes de la UP4 és Solutions, una convocatòria de les quatre universitats 
dirigida als acadèmics per solucionar reptes tecnològics proposats per empreses. Els dos 
primers reptes consisteixen a dissenyar un sistema integrat de distribució de gas i electricitat i 
el desenvolupament d’un carret de la compra intel·ligent. Els han plantejat Gas Natural i 
Consum. El 24 de novembre es va organitzar una sessió informativa a la UPC per presentar 
aquesta convocatòria al PDI. 
 
 
 
Altres activitats 

• Assistència al Consell de Govern del Centre d’Innovació del Transport (CENIT) i del 
Centre Internacional de Mètodes Numèrics en Enginyeria (CIMNE).  

• Assistència al Patronat de Cetaqua. 
• Assistència a la Junta d’UPC Alumni. 
• Assistència al Consell d’Administració d’UPCnet. 
• Reunió amb el professor Pep Simó. 
• Reunió amb el professor Enrique García-Berro, amb l’assistència del vicerector de 

Personal Docent i Investigador, Miquel Soriano. 
• Reunió amb els professors Pere Caminal i Montserrat Vallverdú, amb l’assistència de la 

vicerectora d’Ordenació Acadèmica, Maribel Rosselló. 
• Reunió amb el professor Francesc Solé Parellada, amb l’assistència de la gerent Olga 

Lanau. 
• Reunió amb els professors Pere Caminal, Miguel Ángel Mañanas,  Joseba Quevedo, i el 

director del Departament ESAII, Vicenç Puig, amb l’assistència del vicerector de 
Personal Docent i Investigador, Miquel Soriano. 



• Reunió amb el professor Josep Paradells, amb l’assistència de la vicerectora de 
Transferència de Coneixement, Esther Real, i el vicerector de Recerca, Fernando 
Orejas. 

• Reunió amb el director del Departament d’Enginyeria Civil i Ambiental, Alejandro Josa, 
amb l’assistència del vicerector de Recerca, Fernando Orejas, un representant de 
l’ETSECCPB i els responsables de promoure la candidatura del d’ECA com a unitat 
Maria de Maeztu. 

• Reunió amb la degana de la FIB, Núria Castell, i el director de l’ETSETB, Ferran 
Marqués, amb l’assistència de la vicerectora d’Ordenació Acadèmica, Maribel Rosselló, 
i la gerent Olga Lanau. 

• Reunió amb la directora de l’ETSEIB, Neus Cònsul, amb l’assistència de la vicerectora 
d’Ordenació Acadèmica, Maribel Rosselló, i el vicerector de Política Universitària, 
Antoni Ras. 

• Reunió amb el director de l’ETSAV, Víctor Seguí, els professors Albert Cuchí i el gerent 
de la Fundació b_TEC, Jordi Bosch. 

• Reunió amb el delegat del rector al Campus del Baix Llobregat, José M. Yúfera. 
• Reunió amb el director del CFIS, Miguel Angel Barja. 
• Reunió amb el director del CIMNE, Eugenio Oñate, i el cap de l’Àrea de Polítiques 

Sectorials Científiques i Tecnològiques de la Generalitat de Catalunya i vocal del CENIT, 
Joaquim Ibáñez. 

• Reunió amb els professors Joan de Pablo; Emilio Jiménez; M. Pau Ginebra; la directora 
del Departament d’Enginyeria Química, Adriana Farran la directora de l’ETSEIB, Neus 
Cònsul, la sotsdirectora de l’ETSEIB, Núria Pla; el director de l’EUETIB, Luis Llanes i el 
sotsdirector de l’EUETIB Spartacus Gomáriz. 

• Reunió amb el professor Albert Cuchí i el gerent de la Fundació b_TEC, Jordi Bosch, 
amb l’assistència de la cap de Gabinet del rector, Annarosa Cánovas. 

• Reunió amb el professor Albert Cuchí; el director de l’ETSAV, Víctor Seguí, i el 
president i director del Circuit de Catalunya, Vicenç Aguilera i Joan Fontseré 
respectivament.  

• Reunió amb el director general d'Arquitectura, Vivenda i Sòl del Ministerio de 
Fomento, Juan Van-Halen, i el professor Albert Cuchí, amb l’assistència de la cap de 
Gabinet del rector, Annarosa Cánovas. 

• Reunió amb el professor Francesc Casañas; el director executiu de la Fundació Miquel 
Agustí, Joan Casals; el director científic de la Fundació Miquel Agustí, Joan Simó, i el 
secretari del Patronat de la Fundació, Joan Brunet. 

• Reunió amb el conseller delegat d’UPCnet, Àlvar Vinacua, amb l’assistència del delegat 
del rector per a la Política TIC, i la gerent Olga Lanau. 

• Assistència a la presa possessió de la nova directora de l’ESAB, Anna M. Gras. 
• Reunió amb el rector de la UPF, Jaume Casals, i el gerent de la UPF, Jaume Badia, amb 

l’assistència de la gerent Olga Lanau. 
• Reunió amb el secretari executiu de l’ACUP, Josep M. Vilalta. 
• Reunió amb el vicepresident del Colegio de Ingenieros Técnicos de Obras Públicas e 

Ingenieros Civiles (CITOPIC), Miguel Navarro, i el degà de la demarcació del Colegio 
Oficial de Ingenieros Técnicos de Telecomunicaciones, Jordi Farré. 

• Reunió amb el regidor d’Habitatge de l’Ajuntament de Barcelona, Josep M. Montaner, 
i el gerent de la Fundació b_TEC, Jordi Bosch, amb l’assistència de la gerent Olga 
Lanau. 

• Reunió amb Ángel Simón i Manuel Cermerón, president i director general d’Estratègia i 
Coneixement d’Agbar, respectivament. 

• Reunió amb Antonio Pérez Portabella, president de l’Institut Catalunya Àfrica, i 
l’exrector Gabriel Ferraté. 



• Reunió amb el secretari general de Medi Ambient i Sostenibilitat de la Generalitat de 
Catalunya, Josep Enric Llebot, amb l’assistència del professor Albert Cuchí i la cap de 
Gabinet del rector, Ana Rosa Cánovas. 

• Reunió amb el director general del Centro de Investigaciones Energéticas, 
Medioambientales y Tecnológicas (CIEMAT), Cayetano López. 

• Reunió amb Ronald van de Pol, EMEA EDU Sales Manager de MathWorks; Juan 
Nasarre, Spain Country Manager de Mathworks, i Ángel Sierra, responsable de la 
Comunitat Acadèmica per a Espanya de MathWorks, amb l’assistència de Sebastià Vila, 
delegat del rector per a la Política de les TIC. 

• Reunió amb una delegació de Turquia integrada pel governador de la regió de Manisa, 
Erdogan Bektas; el rector de la Celal Bayar University, Kemal Çelebi, i altres 
representants acadèmics d’aquesta universitat.    

• Reunió amb l’ambaixador de Singapur, Barry Desker, i el cònsul general de Singapur, 
Josep Manuel Basañez, amb l’assistència de la vicerectora Lourdes Reig. 

• Reunió amb la directora executiva de CINDA, María José Lemaitre, amb l’assistència de 
la vicerectora de Relacions Internacionals, Lourdes Reig. 

• Reunió amb Ramon Clotet i Yvonne Colomer, secretari i directora de la Fundació 
Triptolemos respectivament. 

• Assistència a la visita del Centre Tècnic Nissan Motor Iberica amb l’assistència de la 
vicerectora de Transferència i Coneixement, Esther Real, i el director de l’Àrea de 
Recerca i Transferència, Valentí Guasch. 

• Assistència a l’acte de signatura de l’acord del conveni amb l’Associació Empresarial de 
L’Hospitalet i Baix Llobregat (AEBALL). 

• Assistència a l’acte de signatura de l’acord del conveni amb l’Ajuntament de Gavà. 
• Assistència a l’acte de signatura del conveni amb FESTO. 
• Assistència a l’acte de graduació 2014-2015 de l’EPSEM. 
• Assistència al primer acte de graduació de l’ETSEIB. 
• Assistència a l’acte d’homenatge a les persones jubilades durant el curs 2014-2015. 
• Assistència a l’acte de graduació 2014-2015 de l’ETSEIAT. 
• Entrevistes periodístiques amb Quico Simó, del programa ‘Quarto de Reixa” del Canal 

Terrassa TV i l’Agència Catalana de Notícies. 
• En qualitat de president de l’ACUP: 

o Participació en la taula rodona de la I Jornada Francesc Santacana. Informe 
CYD 2014. La contribució de les universitats espanyoles al desenvolupament, 
organitzada per la Fundació Conocimiento y Desarrollo (CYD) i la Fundació 
Cercle d’Economia de Barcelona. 

o Assistència al Seminari de treball ACUP 2015. 
o Assistència a la reunió del jurat dels Premis Nacionals de Recerca convocats 

per la Fundació Catalana per la Recerca i la Innovació (FCRI). 
o Reunió amb Josep González, president de PIMEC; Daniel Furlan, president 

ThinkTank PIMEC 2020, i el secretari executiu de l’ACUP, Josep M. Vilalta. 
o Assistència al dinar de la Plataforma Coneixement, Territori i Innovació amb el 

Prof. Soumitra Dutta. 
o Assistència al Seminari internacional “Innovació per a la competitivitat 

territorial”. 
o Assistència al 2015 Science Business Anual Summit. 
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